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CDA-FRACTIE  HOOGHEEMRAADSCHAP HO LLANDS NOORDERKWARTI ER  

Verkiezingsuitslag, collegevorming en collegeprogramma. 

Helaas is het resultaat van de 
waterschapverkiezingen 2019, waarbij 
23 van de 30 leden van het algemeen 
bestuur werden gekozen (de overige 7 
worden door de LTO, KvK en Vereniging 
van natuurterreinen beherende 
organisaties aangewezen), voor het CDA 
teleurstellend. Het aantal zetels is 
gedaald van vier naar twee. Op 28 maart 
werden daarom alleen Frank Frowijn en 
Petra van Ollefen als algemeen 
bestuurslid geïnstalleerd. 

Grote winnaar van de verkiezingen is de 
lokale waterschappartij ‘’Groen, Water & 
Land”. Zij zijn gegroeid van 4 naar 7 
zetels. Ook de PvdA heeft goed 
gescoord, zij zijn van 3 naar 4 zetels 
gegaan. Tot slot is ook 50Plus in 
zetelaantal verdubbeld, van 1 naar 2. 
Waar de megawinst van G,W&L vandaan 
komt is nog steeds de grote vraag! 

Van links naar rechts: Frank Frowijn (fractielid), Petra van Ollefen (fractielid), 
Mirjam Rijswijk (steunfractielid), Hedwig Komproe (schaduwfractielid) en 
Frits Brouwer (schaduwfractielid). Danny Zwart (schaduwfractielid) ontbreekt 
op de foto. 
 

Beste geïnteresseerde, 

In deze eerste en vernieuwde nieuwsbrief van het CDA HHNK na 
de verkiezingen van afgelopen 20 maart kunt u lezen over de 
nieuwe fractie en waarmee wij ons de afgelopen maanden 
hebben beziggehouden. Wij wensen u veel leesplezier toe en 
reacties zijn natuurlijk altijd welkom. 
 
Frank Frowijn en Petra van Ollefen 
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Voorafgaand aan de installatievergadering vond het startoverleg over 
de collegevorming en het collegeprogramma plaats. Alle lijsttrekkers 
waren hierbij aanwezig. Afgesproken werd te streven naar een breed 
college, een breed gedragen collegeprogramma en een college dat de 
uitslag van de verkiezingen goed weergeeft.  

Ook werd besloten, gezien de uitslag van de verkiezingen, af 
te zien van de benoeming van een externe informateur en de 
heer Veenman van GWL te benoemden tot formateur. 
Vervolgens hebben alle fracties, lijsttrekker en één ander lid, 
een gesprek gevoerd met de formateur waarin zij de 
belangrijkste aandachtspunten voor hun partij konden 
toelichten en konden aangeven voor welke van de dagelijks  
bestuursfuncties zij een kandidaat beschikbaar zouden 
hebben.  

Op 10 april hebben de lijsttrekkers een stuk besproken waarin de 
aandachtspunten van alle partijen waren opgenomen. Op basis van 
deze bespreking en aanvullende schriftelijk reacties heeft de formateur 
een concept-collegeprogramma opgesteld en toegestuurd. Op 17 april 
bespraken de lijsttrekkers intensief met elkaar het concept. Vervolgens 
deed de heer Veenman verslag van zijn ‘’zoektocht’’ naar een invulling 
van het dagelijks bestuur die recht doet aan de verkiezingsuitslag, zowel 
vernieuwing als continuïteit inhoudt en overeenkomt met de 
beschikbaarheid van kandidaten van de diverse portefeuilles. 

Het resultaat is een dagelijks bestuur bestaande uit 
GWL met 2 hoogheemraden, PvdA 1, WN (Water 
Natuurlijk) 1 en Ongebouwd (LTO) 1. Helaas geen 
CDA-hoogheemraad. Maar wel twee vrouwelijke 
DB’ers. 
In de vergadering van het algemeen bestuur (hierna 
aangeduid als AB) van 8 mei hebben alle fracties 
uitgesproken het collegeprogramma ‘’Samenwerken 
aan de toekomst’’ te onderschrijven met inachtname 
van de eigen standpunten over bepaalde 
aangelegenheden. Dit geldt ook voor het CDA.  

Wij zijn te spreken over de uitgangspunten ten aanzien van de 
belastingheffing, de aandacht voor participatie van burgers en de rol 
die de waterschappen hebben bij de gevolgen van de 
klimaatverandering. Vervolgens werden, conform het voorstel van de 
formateur, de dagelijks bestuurders (DB) gekozen. 

“Samenwerken aan de 

toekomst” 

2 De nieuwe fractie 

 
Direct na de installatie startte een intensief inwerkprogramma voor zowel de fractieleden als de 
steunfractieleden, dat werd afgesloten met een tweedaagse rondgang door het werkgebied van HHNK. 
Voor de nieuwkomers in het AB een hele goede manier om HHNK goed te leren kennen. Op dit moment 
kent onze fractie één steunfractielid. In de juni vergadering van het AB werd Mirjam Rijswijk-Swaalf 
beëdigd. Mirjam vervult binnen de fractie ook de functie van secretaris. Verder wordt de fractie 
bijgestaan door Frits Brouwer de nummer 3 van de kandidatenlijst, Danny Zwart de nummer 4 en 
Hedwig Komproe de nummer 7. Gezamenlijk zullen wij ervoor zorgen dat de komende vier jaar het 
CDA-geluid goed te horen is in het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier. HHNK kent twee 
commissies. Petra neemt deel aan de Commissie bestuur, middelen en waterketen. Frank neemt deel 
aan de Commissie water en wegen. Bij afwezigheid van een van hen mag Mirjam deelnemen aan de 
commissievergaderingen. Daarnaast is Petra wederom lid van de Rekenkamercommissie van HHNK. 
Deze commissie bestaat uit 5 AB leden en een externe voorzitter. (Zie foto op pagina 1). 

Petra van Ollefen 

Frank Frowijn 



 

 

PAGINA 3 

  

 

3 Afscheid van de ‘oude’ fractie 

De laatste vergadering van het ‘’oude’’ AB vond plaats op 27 maart. In 
deze vergadering werd vastgesteld dat de verkiezingen rechtmatig 
waren verlopen en vond het onderzoek van de geloofsbrieven van de 
op 20 maart gekozen leden van het AB plaatst. Daarmee was het einde 
van de bestuursperiode van dit AB aangebroken en werd onder andere 
van onze CDA’ers Ed Jongmans, Frits Brouwer en Otto Smit afscheid 
genomen. Allen hebben zich ieder op hun eigen wijze met hart en ziel 
ingezet voor een goed, zichtbaar en betrouwbaar waterschapsbestuur 
binnen het werkgebied van HHNK. Ed was in de vorige fractieperiode 
zowel secretaris als penningmeester van de fractie en heeft via zijn zeer 
uitvoerige halfjaarberichten onze CDA-achterban zo goed mogelijk 
geïnformeerd over de werkzaamheden van de CDA HHNK fractie. Frits 
heeft in de afgelopen bestuursperiode op adequate wijze de rol van 
fractievoorzitter vervult en was tevens voorzitter van de commissie 
water en wegen. Vanwege laatstgenoemde functie van Frits kon 
steunfractie lid Otto in zijn plaats deelnemen aan de commissie water 
en wegen. Met zijn agrarische achtergrond was dit een welkome 
aanvulling voor onze fractie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Met de benoeming van een nieuw DB brak ook het moment van afscheid 
van Jan Kramer aan. Jan heeft als hoogheemraad (db-lid) ruim vier jaar 
de portefeuille Middelen, organisatie en watererfgoed behartigd. Tijdens 
zijn afscheid prees dijkgraaf Luc Kohsiek Jan Kramer voor zijn inzet en 
citeerde de accountant (zie hierna) die bij de behandeling van de 
jaarstukken over 2018 de opmerking maakte dat hij niet eerder een 
waterschap was tegengekomen dat dusdanig in control was op 
financieel gebied.  
Wel vroeg de dijkgraaf zich af of Jan zijn portefeuille onderdeel 
watererfgoed niet stiekem toch het leukste vond. Jan leek dit in zijn 
eigen toespraak inderdaad te bevestigen; trots op het watererfgoed uit 
het verleden en op de investeringen in het watererfgoed van de 
toekomst. Ter illustratie hiervan bijgaand bericht over het 
Stoommachine museum in Medemblik. 
 

Beste Jan, Frits, Ed en Otto, hartelijk 
dank voor jullie inzet namens het CDA in 
het waterschapsbestuur in Noord-Holland 
boven het Noordzeekanaal en IJ. 

 

Bloemen voor Frits 

Brouwer en Ed 

Jongmans. 

Otto Smit 

Jan Kramer 
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Op de agenda van de AB-vergadering van 8 mei stond ook de bespreking 
van de jaarstukken 2018 met voor de laatste keer CDA-portefeuillehouder 
Jan Kramer. Het jaar 2018 is afgesloten met een positief resultaat ten 
opzichte van de herziene begroting. De accountant was zeer 
lovend over de jaarstukken en de organisatie die duidelijk in 
control is. De rapportage van de accountant bevatte zelfs 
geen aanbevelingen ter verbetering. Een groot compliment en 
mooi slot van het portefeuillehouderschap voor onze Jan. 
In onze eerdere nieuwsbrieven hebben wij al uitvoerig 
stilgestaan bij het belangrijkste beleidsinhoudelijke besluit van 
2018, de verbetering van de Markermeerdijken tussen Hoorn 
en Amsterdam. Inmiddels buigt de Raad van State zich over 
de ingediende bezwaren en mogen er alleen 
voorbereidingshandelingen worden verricht die geen 
onomkeerbaar effect hebben op de dijk en de omgeving. U 
zult over dit project beslist nog meer van ons horen. 
Ook op Texel is hard gewerkt aan de verbetering van de 
waterveiligheid. De realisatie van de Prins Hendrikzanddijk is 
inmiddels gereed. 

4 Jaarstukken 2018 

5 Wijziging Kostentoedelingsverordening ter reparatie 

…van het effect van de uitspraak Hoge Raad 

Op grond van de Waterwet moet minimaal elke vijf jaar de kostentoedelingsverordening worden 

herzien. In deze verordening wordt voor de watersysteemheffing geregeld hoe de belastingheffing 

over de drie categorieën van belastingbetalers (ingezetenen, eigenaren gebouwd, eigenaren 

ongebouwd waaronder ook de wegen vallen) wordt verdeeld. Het AB van HHNK heeft vorig jaar 

september een nieuwe Kostentoedelingsverordening vastgesteld.  

De uitspraak van de Hoge Raad in de zaak van waterschap Zuiderzeeland en de provincie 

Flevoland november 2018 geeft aanleiding om de kostentoedelingsverordening nu alweer te 

actualiseren. Waarbij wordt uitgegaan van de actuele waarden (totale waarden opstallen en totale 

waarden grond) van de categorieën gebouwd en ongebouwd namelijk  per waardepeildatum 1 

januari 2019. Deze (waardepeil)aanpassing is iets gunstiger voor de (toekomstige) belastingheffing 

binnen de categorie ongebouwd en dus voor onze agrariërs. Voor het CDA reden om van harte in 

te stemmen met het voorstel. 

 

6 Nieuw gemaal Monnickendam 

In de AB-vergadering van 12 juni jl. heeft het CDA ook definitief ingestemd met de 
bouw van een nieuw gemaal in Monnickendam. Hoewel de kosten van het gemaal 
aanzienlijk zijn, kan met de bouw van het gemaal maar liefst 11 miljoen euro worden 
bespaard in een ander waterproject. Ook speelt het waterschap met dit gemaal in op 
de gevolgen van de klimaatverandering, een belangrijk speerpunt van het CDA. Het 
gemaal is vooral nodig voor een goede ontwatering van het zuidoostelijk deel van het 
verzorgingsgebied van het waterschap. Het CDA staat ook voor duurzaamheid en 
heeft daarom wederom gepleit voor de  verduurzaming van de energievoorziening 
van dit nieuwe gemaal door als waterschap te investeren in windenergie. 



 

 

PAGINA 5 

Els van den Bosch van het CDA-Medemblik heeft onlangs met 
raadsvragen aandacht gevraagd voor de verkeersveiligheid van de 
kruispunten in de Grootslagpolder bij Andijk nadat er in één week tijd 
drie flinke aanrijdingen hadden plaatsgevonden op deze kruisingen. 
Gelukkig was er alleen blikschade. Maar het had veel erger kunnen 
aflopen. 
 
De betreffende kruisingen waren onoverzichtelijk door het groen in de 
bermen van de kruisingen. Hollands Noorderkwartier is als 
wegbeheerder daar verantwoordelijk voor het maaien van deze 
bermen. Vanaf 2019 voert het waterschap een nieuw beleid voor het 
maaien van wegbermen en dijken. Daarbij wordt nog meer rekening 
gehouden met het behoud van biodiversiteit door per locatie de 
maaistrategie te bepalen. Uitstekend dus voor de biodiversiteit maar 
niet zo goed voor de verkeersveiligheid. Het CDA-HHNK heeft daarom 
de verantwoordelijk portefeuillehouder in het Dagelijks Bestuur van 
het waterschap in de commissievergadering van 29 mei bevraagd op 
het maaibeleid van het waterschap in relatie tot de verkeersveiligheid 
op deze en andere kruispunten. Inmiddels is het probleem opgelost. 

 

7 CDA-Medemblik en CDA-HHNK trekken 

…samen op rond verkeersveiligheid 

 

Maaien met nog meer 

aandacht voor de 

biodiversiteit. 

In 2017 is er een landelijk Kustpact gesloten waarin 

ook wordt ingegaan op een strandzonering en 

recreatieve bebouwing in relatie tot de bescherming 

van de duinen. Dit leidde in Castricum tot 

problemen voor de strandpaviljoenhouders. Zij 

zouden dan namelijk in korte tijd twee keer moeten 

verplaatsen. Dit is behoorlijk kostbaar. Het CDA-

Castricum, het CDA-HHNK en het CDA-NH hebben 

zich ervoor ingezet dat er een oplossing op maat  

kwam voor deze paviljoenhouders. Ze hoeven nu voorlopig maar een  keer te 

verplaatsen en dan wordt vier jaar lang gemonitord hoe de aangroeiing van het 

duin is. Is die goed, dan hoeft de tweede verplaatsing niet 

8 Afwikkeling kwestie strandpaviljoens Castricum 

https://www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier/
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9 Uitnodiging 

Onze fractie houdt in principe tweemaal per jaar een bijeenkomst met een zogenaamde brede fractie. In 
de bijeenkomsten met deze brede fractie is het de bedoeling een wisselwerking te laten plaatsvinden met 
de leden van de CDA-fractie van HHNK en degenen die kandidaat op de kieslijst stonden van de laatste 
waterschapsverkiezingen en andere belangstellende CDA’ers uit gemeenteraadsfracties of 
afdelingsbesturen. De CDA-HHNK-fractie maakt immers graag gebruik van de reacties van andere leden 
en van bij hen levende ideeën. Graag zouden wij de brede fractie nog willen versterken met een aantal 
belangstellenden. Hebt u belangstelling? Graag nodigen wij u uit als gast voor de eerstvolgende 
bijeenkomst. Deze zal in het najaar worden gehouden in relatie tot de bespreking van de begroting 2019. 
Hebt u belangstelling? Laat het aan een fractielid of aan het fractiesecretariaat weten. 
 
Hebt u overigens onderwerpen die zich lenen voor schriftelijke of mondelinge vragen aan het college van 
Dijkgraaf en Hoogheemraden over algemene waterschapszaken, dan verzoeken wij u deze aan ons door 
te geven. Wij proberen zulke actuele zaken aan de orde te stellen opdat deze aandacht of bijstelling 
krijgen wanneer dat nodig is. U kunt daarover ook contact zoeken met een fractielid of het 
fractiesecretariaat. 
 
Uiteraard is het ook mogelijk om op de publieke tribune een vergadering van een commissie of van het 

College van Hoofdingelanden bij te wonen of bij zo’n gelegenheid zelfs in te spreken. Op de website van 

HHNK staan de vergaderdata en (ca. twee weken voor de vergadering) de agenda: 

https://www.hhnk.nl/portaal/algemeen-bestuur_3604/. Het is ook mogelijk om via internet live de 

vergaderingen te volgen, of de opnames van eerdere vergadering terug te kijken. Dit kan via een speciale 

website van HHNK, namelijk: https://hhnk.waterschapsinformatie.nl/live 

 
 

Contactadres van de CDA-fractie van HHNK 
 
Fractiesecretariaat:  

Mirjam Rijswijk  
E-mail mirjamrijswijk@icloud.com 
Tel. 06-22626768 

 
 
Website: https://www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier/ 
Facebook: https://www.facebook.com/waterschapcdahhnk/ 

Copyright © 2019 CDA HHNK, All rights reserved.  
U krijgt deze nieuwsbrief omdat u lid bent van het CDA  

 
Fractiesecretariaat CDA HHNK 

Mirjam Rijswijk-Swaalf 
Themislaan 51 

1702 AT Heerhugowaard 
 

Website: https://www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier/ 
E-mail: mirjamrijswijk@icloud.com 
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